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چهار شنبه 15 مهر   1394  |   23 ذي الحجه  1436  || روزنامه جوان  |   شماره  4645  اتاق بازرگاني 
يا سالن تشريفات ميهمانان خارجي ها! 

 تقريباً طي چند ماه اخير هر هفته اتاق بازرگاني ميزبان حداقل دو هيئت 
خارجي بوده است كه در ديدار با اعضاي هيئت رئيسه به گفت و گو پرداخته اند 
و خوش و بش كرده اند اما نتيجه آن هنوز معلوم نيست و اين شائبه را ايجاد 
كرده است كه اتاق بازرگاني ايران به رغم وعده اي كه رئيس اتاق بازرگاني 
داده بود، همچنان نقش تشريفاتي مذاكرات را بر عهده گرفته و فعاليت هايش 
محدود به اداره كل وزارت امور خارجه يا محل اجاره شده اي از سوي وزارت 

امور خارجه براي سرگرمي چند ساعت ميهمانان سياسي اش شده است. 
 رئيس اتاق بازرگاني چندي پي��ش در گفت وگو با »جوان« گفته بود كه 
اجازه برگزاري نشست هاي سياسي را در اتاق نخواهد داد و سعي خواهد 
كرد نشست ها با هيئت هاي اقتصادي خارجي دوطرفه،  هدفمند و منتج 

به قرارداد ) be to be ( باشد. 
 اما بي خبري از نتايج حاصل از اين مذاكرات فش��رده و پي در پي و بسنده 
كردن به تعارفات معمول، اين نگراني را به همراه داشته كه بالاخره نتيجه اين 
نشست ها چه عايدي براي اقتصاد و از آن مهم تر براي بخش خصوصي دارد؟ 
آيا نشست هايي كه به گفته خانم مستوفي يكي از اعضاي فعالان در حوزه 
تجارت تنها براي ارزيابي وضعيت اقتصادي و ظرفيت هاي موجود تشكيل 

مي شود، اتاق هاي بازرگاني را از ساير مأموريت هايش باز نخواهد داشت؟! 
اتاق بازرگاني اكنون پسوندهايي در كنار واژه »بازرگاني« دارد كه اين نهاد 
نماينده بخش خصوصي را از زير مجموعه يك اداره وزارت خارجه يا يك 
مكان تش��ريفات براي ميهمانان خارجي تمييز مي دهد و وظايف بسيار 
گسترده و س��نگيني را بر دوش تك تك اعضاي هيئت نمايندگان و به 

خصوص هيئت رئيسه مي گذارد. 
 واژه هايي همچون صنعت،  معدن و  كشاورزي پسوندهايي است كه لابد 
براس��اس وعده هاي انتخاباتي هر يك از اعضا بايد خواست هاي فعالان 
در آن بخش ها با قوت دنبال ش��ود و در اين راه يك مأموريت بازرگاني 
آن هم از نوع خارجي و آن هم با مأموري��ت ارزيابي خارجي ها، كفايت 
وظايف اين نهاد بخش خصوصي را نمي كن��د، البته انصافاً نبايد از حق 
گذشت كه ش��ايد برخلاف جريان دولت برخي از واكنش ها در مقابل 
اعضا و نمايندگان كشورهايي چون استراليا و انگلوساكسون قابل تأمل 
بوده و در قد و قواره نمايندگان ملت و بخش خصوصي ظاهر شدند. آنجا 
كه گلايه از نقش كاسه از آش داغ تر فعالان و نمايندگان استراليايي در 
دوران تحريم برايشان در اين ديدارها تبيين شد ولي با اين حال نبايد از 
مأموريت هاي ديگر اتاق غفلت كرد و مطالبه هاي بحق بخش خصوصي از 
دولت و نقش آفريني بيشتر بخش خصوصي در اقتصاد كشور را به دست 
فراموشي سپرد، لذا اكنون كه كميسيون هاي اتاق بازرگاني شكل گرفته 
است و از سوي ديگر انتخابات مجلس و تدوين برنامه ششم و طراحي 
برنامه و بودجه سال بعد در جريان اس��ت، نبايد همه توان و قوه اتاق به 
ميهمان بازي هاي بي نتيجه و غريب نوازي فرنگيان خلاصه ش��ود بلكه 
مطالبه بخش خصوصي و به خصوص بنگاه هاي متوسط به پايين بايد از 

حنجره اتاق بازرگاني با وضوح بيشتري شنيده شود.

مراقب غش در معامله فرش ماشيني باشيد
فرهي عضو انجمن نس�اجي كش�ور يكي از مهم ترين مش�كلات 
برنده�اي متفرق�ه در س�طح بازار ف�رش را ع�دم ش�فافيت در 
ارائه اطلاع�ات به مش�تريان ذكر ك�رد و اف�زود: در بس�ياري از 
موارد مش�اهده ش�ده در شناس�نامه فرش ها از عب�ارت »طرح 
500 ش�انه« يا »طرح 700 ش�انه« اس�تفاده مي ش�ود در حالي كه 
اين فرش ه�ا كيفيتي ب�ه مراتب كمت�ر از مندرجات شناس�نامه 
دارند و ب�ه ج�اي ف�رش 500 ي�ا 700 ش�انه فروخته مي ش�وند. 
وي با تأكيد بر اينكه براي اين منظور بايد ازفروشگاه هاي معتبر خريد 
كنيد،  گفت: بزرگ ترين مركز عرضه فرش هاي ماش��يني و دستباف 

كشور طي هفته جاري در منطقه يافت آباد تهران راه اندازي مي شود. 
علي فرهي مدير عامل آقاي فرش ايران گفت: اين مجموعه در فضايي به 
مساحت 6 هزار متر مربع و در بازار يافت آباد تهران واقع شده و با عرضه 
فرش هاي 20 برند معتبر فرش ماشيني ايران فعاليت خود را آغاز خواهد 
كرد. وي با بيان اينكه در حال حاضر افزون بر ي��ك هزار واحد توليدي 
در صنعت فرش ماشيني كش��ور فعاليت مي كنند، افزود: براي تجهيز و 
راه اندازي مجموعه آقاي فرش تلاش كرده ايم محصولات ش��ركت هاي 

معتبر و صاحبان برند در اين صنعت را عرضه كنيم. 
-----------------------------------------------

خودروفروشان تغيير شغل دادند
اع�لام  اتومبي�ل  داران  نمايش�گاه  اتحادي�ه  رئي�س 
ك�رد، تش�ديد رك�ود ب�ازار خ�ودرو ب�ه تعطيل�ي ي�ا تغيي�ر 
ش�غل تع�دادي از نمايش�گاه داران منج�ر ش�ده اس�ت. 
غلامحسين قاسميان در گفت وگو با تسنيم، با بي سابقه دانستن ركود 
بازار خريد و فروش خودرو، اظهار داشت: شش ماه از سال گذشته است و 
نمايشگاه داران با ركود خريد و فروش خودرو به مرز تعطيلي رسيده اند. 
برخي هم تقاضاي تغيير ش��غل خود را به اتحاديه ارسال كرده اند. وي 
با بيان اينكه پرداخت حق بيمه و ماليات نمايشگاه داران را با مشكلات 
متعددي مواجه كرده اس��ت، افزود: طي يك ماه گذشته شركت هاي 
خودروساز طرح هاي مختلفي را براي تحريك تقاضا در بازار انجام دادند 
اما هنوز هيچ اتفاقي در بازار نيفتاده است. رئيس اتحاديه نمايشگاه داران 
و فروش��ندگان اتومبيل اضافه كرد: نمي دانم چرا مسئولان فكري به 
حال بازار خودرو نمي كنند! رك��ود بازار امكان پرداخ��ت ماليات  را از 
فروشندگان گرفته است اما س��ازمان امور مالياتي بدون توجه به اين 

موضوعات هر سه ماه ماليات هاي خود را مطالبه مي كند.

ادامه اظهار نظرها درباره نامه جنجالي
قلب اقتصادي دولت در دست وارداتچي ها

پس از رس�انه اي ش�دن نامه چهار عضو دولت ب�ه رئيس جمهور 
درباره پي�ش بيني آينده اقتصاد كش�ور، وزير اقتصاد نس�بت به 
اين نامه واكنش نش�ان داد، وزير صنعت خود را بي گناه دانست و 
كارشناسان اقتصادي نيز برداشت هاي متفاوتي از اين نامه داشتند. 
به گزارش »جوان«، علي طيب نيا با اش��اره به اينك��ه نامه چهار وزير 
به رئيس جمهور نامه هش��دار نبوده بلكه پيش بين��ي از وضعيت بازار 
سرمايه بوده، اين  موضوع را كه سياست هاي دولت تنها معطوف به تورم 
اس��ت رد كرد. وزير امور اقتصادي و دارايي با اشاره به حساسيت هاي 
رئيس جمهور در چهار محور رشد اقتصاد، تورم، ثبات آرامش بر بازار 
ارز و ط��لا و بازار س��رمايه، در برنامه گفت وگوي ويژه خبري ش��بكه 
سيما گفت: بنده رئيس ش��وراي عالي بورس هستم و ساير وزرا نيز   2
عضو سهامدار عمده در بازار مشغول فعاليت هستند لذا اين نامه ناظر 

بر بازار سرمايه است. 
وي با بيان اينكه اين نامه ش��رايط بازار سرمايه را پيش بيني مي كند، 
گفت: معاون اول رئيس جمهور جلساتي را تشكيل داده تا به رسيدگي 
اين موضوع بپردازيم و اكنون بسياري از مواردي كه در نامه اشاره شده 

بود راجع به آنها تصميم گيري شد. 
    نعمت زاده: كار طيب نياست

وزير صنعت، معدن و تجارت هم با اشاره به نامه وزرا به رئيس جمهور 
گفت: رئيس جمهور از وزير امور اقتصادي و دارايي گزارشي خواسته 
بود و ايشان گزارشي را آماده كرد كه ما نيز به عنوان بخشي از اقتصاد 
آن را امضا كرديم. نعمت زاده در خصوص علل امضاي نامه توسط وزير 
دفاع نيز گفت: در گذشته برخي از شركت ها را بابت رد ديون به وزارت 
دفاع واگذار كردند، بنابراين بسياري از شركت هاي زيرمجموعه وزارت 
دفاع و سازمان هاي بازنشستگي نيروهاي مسلح از سهامداران عمده 

بورسي هستند. 
    مؤمني: مشكل وارداتچي هاست

فرشاد مؤمني استاد دانشگاه علامه طباطبايي نيز به تسنيم گفت: در 
شرايط خاص اقتصادي مواردي تحت كنترل دولت است اما اشتباهات 

فاحشي هم در حال وقوع است. 
وي با اشاره به اينكه متأس��فانه راهبرد افزايش هزينه و فشار بر توليد 
يكي از موارد است، افزود: مدام اين جمله را از مسئولان شنيده ايم: »در 
كوتاه مدت نمي توانيم كاري كنيم«، »در باتلاق بدي گرفتار شده ايم 
و آثار باقي مانده از اش��تباهات دولت قبل خيلي فراتر از تصور است.« 
اما شرايطي كه پس از دو سال از روي كار آمدن دولت يازدهم، توليد 
و توليدكننده كشور را دس��ت به گريبان كرده، چه ارتباطي با دولت 

قبل دارد؟
مؤمني با بيان اينكه فشار بر توليد و اخذ ماليات هاي سنگين، همه در 
هزينه هاي توليد محاسبه مي شود، تصريح كرد: از سوي ديگر متقاضي 
كالا قادر به پرداخت آن نيست و بحران تقاضاي مؤثر شدت مي گيرد. 
دولت به درس��تي مي گويد از ابتدا تا انتهاي س��ال 93 قيمت نفت 60 
درصد كاهش پيدا كرده است اما نكته قابل تأمل اينجاست كه مي گويد 
همه مكلفند به خاطر اين كاهش درآمد كمربندها را سفت ببندند، ما 

شاهد رشد هزينه هاي جاري دولت تا 32 درصد هستيم. 
اين كارشناس اقتصادي با اعلام اينكه متأسفانه بخشي از اركان دولت 
توانايي مقابله با رانت خواري ه��ا، رباخواري ها و وارداتچي ها را ندارند 
و راحت ترين راه يعني فش��ار به مردم و توليدكنن��ده را جايگزين آن 
كرده اند، اظهار داشت: توليد زيرزميني و چريكي امكانپذير نيست، لذا 
فشار مستقيم بر توليدكننده فعال وارد مي شود چراكه اسناد و مدارك 
مالي آنها شفاف و دردسترس اس��ت. از سوي ديگر حقوق بگيران هم 
سريع ترين و در دس��ترس ترين منبع وصول ماليات هستند كه فشار 

مضاعفي روي آنهاست. 
   سيف و طيب نيا خارج از دايره تصميم سازي

دكتر ابوالقاس��م حكيمي پور ه��م در گفت وگو با فارس در پاس��خ به 
پرسشي درباره زواياي علني كردن نامه چهار وزير امور اقتصاد و دارايي، 
صنعت، معدن، تجارت، دفاع و تعاون، كار و رفاه اجتماعي معتقد است 
انتشار نامه همزمان با بررسي برجام در مجلس شوراي اسلامي جاي 
تأمل دارد و احتمال اينكه مسائل سياست خارجي به اقتصاد كشور گره 

زده شود، سؤالات بيشتري را در ذهن ايجاد مي كند. 
حكيمي پور با بيان اينكه دارايي هاي سهامداران پس از توافق ژنو 
35 درصد افت داشته است، گفت: اين موضوع به معناي از دست 

رفتن 35 درصد از دارايي هاي مردم در بازار سرمايه است. 
وي با بيان اينكه ولي الله سيف رئيس كل بانك مركزي و علي طيب نيا 
كانال هاي اقتصادي رئيس جمهور نيس��تند، گفت: اف��رادي مانند 
نهاونديان، فريدون، نيل��ي و نجفي حلقه سياس��تگذاري اقتصادي 
ايران را تشكيل مي دهند كه بايد شخص رئيس جمهور در خصوص 

اين تيم بازنگري كند. 
    اوج ناهماهنگي

وزير امور اقتصادي و دارايي در دولت اصلاحات گفت: نوشتن نامه چهار 
وزير به رئيس جمهور كار زيبايي نبود زيرا در نگاه نخس��ت القاكننده 
اين اس��ت كه واگرايي اعضاي دولت با هم زياد شده است و با يكديگر 
هماهنگ نيستند. طهماسب مظاهري در پاسخ به اين پرسش كه چرا 
اين نامه در اين مقطع زماني منتشر ش��ده درحالي كه تاريخ اين نامه 
مربوط به يك ماه پيش اس��ت، گفت: در اين زمينه اطلاعي ندارم اما 
قاعدتاً زماني كه وزرا به رئيس جمهور درب��اره مباحثي كه مربوط به 
دولت است نامه مي نويسند، در داخل دولت مي ماند و فرآيند رسيدگي 

به آن نامه طبق نظر رئيس جمهور طي مي شود. 
وي با بيان اينك��ه يكي از علل مهم اين رك��ود نپرداختن اين بدهي ها 
از س��وي دولت اس��ت، گفت: وقتي دولت بدهي هاي خود را پرداخت 
نمي كند هم بانك ها متوقف و هم پيمانكاران طلبكار متضرر مي شوند. 

   خلأ فرماندار در اقتصاد
حيدر مستخدمين حس��يني هم در گفت وگو با ايسنا، با بررسي ابعاد 
نامه ارسالي چهار وزير به رئيس جمهور، حادترين مشكل فعلي كشور را 
وضعيت اقتصادي و مهم ترين مسئله  آن را نبود يك فرماندار اقتصادي 
عنوان و اظهار كرد: اقتصاد ايران بايد مانند ساير اقتصادهاي رشد يافته 
دنيا يك متولي داشته باشد، به عنوان نمونه اگر مالزي يا تركيه موفق 
شدند اقتصاد خود را متحول كرده و به شرايط ايده آل برسند و خود را 
در منطقه مطرح كنند، براي اين بود كه مسئولي را براي خود تعيين 

كرده و راهبري كرده اند. 
وي با بيان اينكه چرا بايد ما امروز به س��متي پي��ش برويم كه وزرا به 
رئيس جمهور نامه نوشته و از ركود گلايه كنند، افزود: مهم آن است كه 
سه مورد از اين وزيران، اقتصادي و از متوليان اقتصاد كشور هستند. 
چگونه اس��ت كه تا همين چن��د روز پيش مي گفتيم اقتصاد كش��ور 
از ركود خارج ش��ده و وارد رونق ش��ده ايم، اما امروز وزراي اقتصادي 
نامه نوشته و عاجلانه از رئيس جمهور درخواست كمك مي كنند. در 
حالي كه اين وظيفه همين وزراي اقتصادي است كه شرايط و روابط 
اقتصاد را به گونه اي تنظيم كنند كه از ركود خارج ش��ده و به سمت 
رش��د حركت كنيم و اگر هم ايرادي وجود دارد رئيس جمهور آنها را 

مورد سؤال قرار دهد. 
وي با بيان اينكه به نظر مي رسد دولت نتوانسته در حوزه اقتصاد به طور 
منسجم عمل كند، به تصميم دوباره براي كاهش سود بانكي اشاره كرد 
و گفت: اين تصور وجود دارد كه تمام معضلات اقتصادي ما با كاهش نرخ 
سود حل مي شود كه در واقعيت اينگونه نيست و وضع ناهمگون اقتصاد 
ايران فقط با تغيير نرخ سود بانكي متحول نخواهد شد، بنابراين چرا بايد 
به اين موضوع حساس شده و آن را تنها راه خروج از ركود بدانند؟ اين در 
حالي است كه اگر بسته سياستي تدوين كرده و حوزه هاي ديگر اقتصاد 

فعال شوند، مي توانند جريان تازه اي ايجاد كنند.

مهران  ابراهيميان

چالش بزرگ راه و 

وحيد  حاجي پور
مجلس    گزارش   يك مس�كن 

شوراي اسلامي با 
عباس آخوندي، به كمك پيامك هاي معنادار 
وزير نفت ب�ه موافقان اس�تيضاح ورق را به 
س�ود وزي�ر راه و شهرس�ازي برگرداند تا 
بهارستان يكبار ديگرچشمش را به كم كاري 
يكي از پرحاشيه ترين وزراي دولت ببندد تا 
ش�ايد با فرصت جديد گشايش�ي در حوزه 
فعاليت ه�اي عمران�ي ص�ورت بگي�رد. 
پس از ماه ها كشمكش براي اس��تيضاح وزير راه 
روز گذش��ته عباس آخوندي به همراه اس��حاق 
جهانگيري، بيژن نامدار زنگنه و چند عضو كابينه 
راه بهارس��تان در پي��ش گرفت تا ش��ايد بتوانند 
يكي از اعضاي دولت را از ميانه راه اس��تيضاح به 
سلامت گذر داده و وي را به »آفريقا« برگردانند. 
بنابر اين گزارش آخوندي در نهايت بر مسند خود 
بازگش��ت تا همچنان به رفتار و گفتار خود ادامه 
دهد؛ رفتاري كه اين بار لابد با اشتباه استيضاح از 

سوي مجلسي ها هم تأييد شده است!
جلسه كه آغاز ش��د مخالفان و موافقان شروع به 
صحبت كردند؛ اسحاق جهانگيري كه مي توانست 
به دفاع از عملكرد آخون��دي بپردازد ترجيح داد 
چيزي نگويد و »مهن��دس« محمدرضا باهنر به 
دفاع از آخوندي پرداخت و براي وي شهادت داد 

كه »بهترين« است. 
يكي از نكات قابل تأمل در اين جلس��ه، حمايت 
تمام قد باهنر از دوس��ت صميم��ي »مهندس« 
زنگنه ب��ود؛ زنگنه و آخوندي ب��ا رفاقتي ديرين 
دوس��تان صميمي يكديگر در دولت هستند كه 
در ماجراي فتنه سال 88، بسيار پرحاشيه حاضر 
ش��دند. در اين ميان باهنر ك��ه علاقه خاصي به 
پارس جنوبي دارد و با وزير نفت به پولسازترين 
بخش اقتصادي كشور س��فر كرده است، درباره 
آخوندي چني��ن گفت: »قريباً هم��ه دولت ها را 
ديده ام و با صدها وزير كار و گفت و گو كرده ام و 
بيش از 1300 همكار نماينده داشته ام؛ براساس 
تجربه و سابقه خود ش��هادت مي دهم كه دكتر 
آخوندي يكي از وزراي فهيم، مدير، مدبر، پركار و 

استراتژيك كشور است.«
اشاره باهنر به روزهايي است كه زنگنه و آخوندي 
با يكديگر در وزارت جهاد بوده اند، همين رفاقت 
ديرينه پيامك خاص زنگنه به برخي نمايندگان 
را در پي داش��ت. زنگنه پيامكي را ب��ه موافقان 
استيضاح فرستاد كه در نوع خود قابل تأمل بود، 
هرچند روابط عمومي وزارت نفت س��ريعا آن را 

تكذيب كرد. زنگنه به استيضاح كنندگان نوشت: 
شنيده ش��ده جنابعالي موافق اس��تيضاح دكتر 
آخوندي هستيد، البته بنده در اصل خبر ترديد 
دارم. توقع اس��ت با استيضاح ايش��ان همراهي 
نكنيد و در عوض تلاش خواهد شد »انتظارات« و 

ايرادات جناب عالي تأمين گردد. 
  پاسخ به انتقادات

در چنين فضايي كه پيامك ها در مجلس دست 
به دس��ت مي ش��د مخالفان و موافقان صحبت 
كردند و آخوندي نيز با پوشه اي از آمار و اطلاعات 
پش��ت تريبون قرار گرفت. وي با تأكيد بر اينكه 
ب��راي نوس��ازي ن��اوگان هوايي اي��ران در حال 
س��رمايه گذاري 250 ميليون دلاري هس��تيم، 
اظهار داشت: با توجه به شرايط منطقه اي ميزان 
ترافيك هوايي كش��ورمان چندين برابر ش��د و 
خوش��بختانه با تدابي��ري كه انديش��يديم هيچ 
اتفاقي در آس��مان كش��ور رخ نداد ك��ه همين 
موضوع موجب شد تمام كش��ورهاي اروپايي و 
آسيايي علاقه مند شوند براي عبور و مرورهايشان 

از آسمان ايران استفاده كنند. 
آخوندي تصريح كرد: دوس��تان از من مي پرسند 
كه ش��ما چقدر روستا را مي شناس��يد، من فقط 
يك جمله در اينجا مي گويم، م��ن هيچ ادعايي 
ندارم و خاك پاي مردم ايران هستم اما من چهار 
سال در ابتداي انقلاب عضو شوراي مركزي جهاد 
س��ازندگي بوده ام و دوس��تان جهاد س��ازندگي 
مانند آقاي جهانگيري، هاشمي، حجتي و زنگنه 
بوديم و حداقل چهار سال فقط مسئول كار جهاد 
سازندگي بوديم و پس از آن من شش سال رئيس 
بنياد مسكن انقلاب اسلامي بودم كه تنها كار ما 

توجه به روستا بود. 
آخوندي در بخش ديگري از سخنانش در رابطه 
با حوزه مسكن مهر اظهار داشت: من تاكنون سه 
بار در مجلس درباره مسكن مهر و در صدا و سيما 
نيز در اين باره صحبت ك��رده ام و از ابتدا خودم را 
متعهد به تمام قراردادها دانسته ومي دانم و اكنون 
نيز متعهدم كه تك تك واحدها را به اتمام برسانم و 

هيچ گاه از اين تعهد سرپيچي نكرده ام. 
وي ادام��ه داد: اين تعه��د نه تنه��ا در واحدهاي 
مسكوني بلكه مسائلي كه به وزارتخانه ما مربوط 
نبوده است. براي ماه مهر امسال 151واحد مدرسه 
را افتتاح كرديم كه افرادي كه ساكن مسكن مهر 
هستند مشكل مدرسه و مسجد نداشته باشند و 
غيرممكن است كه يك واحد را بدون تأسيسات 
زيربنايي تحويل كس��ي بدهيم چراك��ه خودم را 
جانشين كسي مي دانم كه مي خواهد در آن مسكن 

مهر زندگي كند. 
آخوندي تصريح ك��رد: براي خدم��ات زيربنايي 
مس��كن مهر برآورد س��ازمان برنام��ه 650 هزار 
ميليارد تومان و براي خدم��ات روبنايي 4 هزار و 
800 ميليارد تومان است كه اعتبار آن صفر مطلق 
است و ما اين امر را از منابع داخلي و تحت عنوان 
مدل جديدي به ن��ام مديري��ت دارايي ها تأمين 
كرديم و من براي ش��هر جديد پردي��س 2هزار 
ميليارد تومان خارج از منابع دولت بسيج كردم كه 

بتوانيم مشكلات مردم را مرتفع كنيم. 
با پايان س��خنان آخون��دي و گفته هاي مخالفان 
استيضاح، علي لاريجاني اعلام رأي گيري كرد كه 
در نهايت وكلاي ملت با 72 رأي موافق، 175 رأي 
مخالف و پنج رأي ممتن��ع از 252 آراي مأخوذه، 
مجدداً به وي اعتماد كردند تا وي به برج نقره اي 

آفريقا بازگردد. 
   با موافقان استيضاح

موسي الرضا ثروتي: 1/5 ميليون نفر به خاطر ركود 
مسكن بيكار شده اند و احكام برنامه پنجم، قانون 
جامع مس��كن، قانون جامع حمل و نقل عمومي 
و... به بهانه نبود اعتبار و تحريم اجرا نمي ش��ود و 

طرح هاي توسعه راكد مانده است. 
قرار بود سالانه 10 درصد از تلفات جاده اي كاهش 
يابد كه اين كار انجام نشده و دريغ از برنامه ريزي و 
مديريت فعال. همچنين بر اساس مقايسه صورت 
گرفته در سال 91، 27 ميليون مسافر جابه جا شده 
در حالي كه در سال 93، 24 ميليون مسافر جابه جا 
شده و اين به معناي افت 11 درصدي در اين زمينه 
است. علاوه بر اين در سال 91 سالانه 5 هزار و 700 
كيلومتر راه روستايي آسفالت  شد كه اين رقم در 

سال 93 به 3 هزار كيلومتر رسيده است. 
مجتبي رحماندوست: طبق قانون برنامه، وزارت 
راه و شهرس��ازي مكلف است نس��بت به تأمين 
مس��كن جانبازان بالاي 25 تا 50 درصد كه دو 
سال س��ابقه حضور در جنگ را داش��تند اقدام 
كند، اما به رغ��م پيگير ي هايي كه انجام ش��ده 
اين كار تحقق نيافته اس��ت. از 158 هزار و 362 
واجد ش��رايط اعلامي از س��وي ايثارگران تنها 
زير 4 درصد توانس��تند از اين امتي��از برخوردار 
شوند. اخيرا شركت هواپيمايي ماهان براي ارائه 
خدمات ويژه كه در دنيا مجاني انجام مي ش��ود 
گفته مسافران بايد 40 هزار تومان براي ارائه اين 

خدمات بپردازند. 
حجت الاسلام موسوي لارگاني: برنامه ارائه شده 
از س��وي آقاي آخوندي در زمان اخذ رأي اعتماد 
شفافيت و مقابله با فس��اد بود اما كارنامه شما در 

دو سال گذشته چيز ديگري را نشان مي دهد. آيا 
با واگذاري قراردادهاي متعدد با ترك تش��ريفات 
به شركت ها و افراد نورچش��مي با مبارزه با فساد 
در تضاد نيس��ت؟ از طرف ديگر قرار بود ساختار 
وزارتخانه  شما تغيير پيدا كند و گزارشي به مجلس 
ارائه شود كه در طول دو سال گذشته هيچ اقدامي 

در اين خصوص صورت نگرفته است. 
قرار اس��ت آقاي وزير چه زماني ب��ه وعده هايش 
عمل كند؟ وزارتخانه را به پايگاه سياس��ي برخي 
افراد تن��درو براي رس��يدن به منافع سياس��ي و 

انتخاباتي شان تبديل كرديد. 
مهدي كوچ��ك زاده: اين اس��تيضاح مي خواهد 
منعكس كنن��ده فري��اد پابرهنگاني باش��د كه 
مي گويند اگر براي آس��فالت كردن فضاي بين 
بلوك هاي مسكن هشتگرد بودجه نيست چطور 
از ابتداي روستاي كوشكه زرد تا دم ويلاي آقاي 

جهانگيري بودجه است؟
اگر بودجه ب��راي ارتقاي حم��ل و نقل عمومي 
نيس��ت چطور براي خريد ايرباس، براي س��فر 

رئيس جمهور به نيويورك بودجه است؟
ش��ما از 20 س��الگي معاون وزير بوديد و پس از 
سال ها اش��تغال كرس��ي وزارتخانه براي جبران 
خدماتتان با بودجه وزارت نفت به انگلستان اعزام 
شديد و پس از اخذ مدرك دكتري خدماتتان را با 

پذيرش رياست ستاد فتنه جبران كرديد. 
حميدرس��ايي: تنها جوابي كه تاكنون از ش��ما 
شنيده ايم، عدم وجود منابع مالي بوده است، در 
حالي كه بنا به گزارش بانك مسكن، بازپرداخت 
اقس��اط مس��كن مهر به 7 هزار و 100 ميليارد 
تومان رسيده و هر ماه نيز 400 ميليارد تومان به 
آن اضافه مي ش��ود، اين در حالي است كه طبق 
گفته مس��ئولان وزارتخانه فقط 5 هزار ميليارد 
تومان اعتبار براي تكميل مسكن مهر لازم بوده 
است كه وزارتخانه 2 هزار و 100 ميليارد تومان 

نيز بيشتر دارد. 
كاري كه اين وزارتخانه كرده اين بوده اس��ت كه 
3 هزار و 700 ميليارد تومان از اين اعتبار را بابت 
بدهي بانك مسكن به بانك مركزي پرداخت كرده 
است! اين ديگر خلاف مروت در حق مردم است! 

بانك مسكن بدهي اش را از راه ديگر تأمين كند. 
سيدمهدي هاشمي:آقاي آخوندي شما در جلسه 
رأي اعتماد خود فرموديد كه مي خواهم از نيروهاي 
جوان استفاده كنم در حالي كه 24 نفر از مديران و 

معاونان شما از بازنشستگان هستند. 
مگر قرار نبود هواپيماي بالاي 15 سال خريداري 
نش��ود پس چرا اين موضوع را لغو كرديد و هيچ 

تعاملي هم با نمايندگان نداشتيد؟
   مخالفان استيضاح

منصور آرام��ي: وزارت راه و شهرس��ازي در حال 
تغيير رويكرد از وزارتخانه كاملاً دولتي به وزارتخانه 
خصوصي اس��ت . آمار و ارقام نش��ان مي دهد اين 

وزارتخانه در حال تغيير رويكرد است. 
امسال در بخش بنادر بخش خصوصي 2 هزار و 500 
ميليارد تومان مشاركت داشته است . در بخش ريلي 
كه در سياست هاي ابلاغي مقام معظم رهبري نيز 
به آن تأكيد ش��ده و در برنامه پنجم قانون بودجه 
آمده، 2 هزار و 700 ميليارد تومان بخش خصوصي 
سرمايه گذاري كرده كه اين نش��ان از جهشي در 
تغيير نگاه وزارتخانه است. اين گزارش وضع اسفبار 
مسكن مهر را مورد اشاره قرار داده، بنابراين اينكه 
هزار واحد مسكن مهر را  وزير تاكنون توانسته 500 
تحويل دهد يعني كار جهادي و انقلابي كرده چون 
در دو دولت گذشته تنها 600 هزار واحد مسكن مهر 

تحويل داده شده است. 
محمد رضا باهنر: من مدعي هستم و بر اين ادعا 
حجت علمي دارم. تنها از طرف مسكن مهر حدود 
10 واحد درصد تورم به كشور تحميل شده است، 
يعني متأسفانه قدرت خريد خانواده مستضعف و 
محروم دهك 5 به پايين جامعه به دليل مسكن 
مهر، 10 واحد درصد كاهش پيدا كرد. من با توجه 
به همه واقعيت هاي قضيه مي گويم كه اولاً وزارت 
راه و شهرسازي تا به حال متعهد بوده و بايد هم 
در ادامه متعهدتر باشد. يكي از كارهايي كه اخيراً 
وزارت راه كليد زده اين است كه به ناوگان حمل 
و نقل باري كشور گازوئيل محاسبه شده بدهد، 
اين كار باعث ش��ده است مصرف گازوئيل روزي 

ميليون ليتر كاهش يابد.  6

آيا شيوا در دور جديد تن به خواسته خودروسازان مي دهد؟
تعيين 8 عضو شوراي رقابت توسط رئيس جمهور

10 درصد شغل هاي صنعتي متعلق به مبلمان و دكوراسيون است
لزوم توجه به صنعت مبلمان در شرايط جديد اقتصاد

اطلاعیه
سازمان ملى استاندارد ایران

" "

دفتر روابط عمومی و ارتباطات بین الملل

وحيد  حاجي پور
   گزارش   يك

 اوايل تيرماه س�ال جاري 
ب�ود ك�ه آخري�ن جلس�ه 
دوره شش س�اله ش�وراي 
رقابت برگزار و مقرر ش�د 
تا ديروز با گذشت 10۳ روز 
از آخرين جلسه اين شورا، 
ب�ا دس�تور رئيس جمهور 

هشت عضو شوراي رقابت معرفي شدند. 
به گزارش »جوان« اين امر باعث مي شود 
جلسات آينده شورا تش��كيل و از تعطيلي 
چن��د ماهه خ��ارج ش��ود ك��ه بازار هايي 
همچون خودرو منتظر اين امر بودند. يكي 
از مهم ترين انتس��اب هاي ص��ورت گرفته 
ابقاي رضا شيوا در پس��ت رياست شوراي 

رقابت به نظر مي رسد. 
اي��ن ام��ر ب��راي خودروس��ازان چن��دان 
خوشايند نبوده اس��ت زيرا رضا شيوا يكي 
از مخالف هاي جدي افزايش قيمت خودرو 
است و معتقد اس��ت خودروهاي داخلي از 
كيفي��ت خوبي برخوردار نيس��تند و نبايد 
در حالي كه كيفيت افزايش پيدا نمي كند، 

قيمت خودرو افزايش يابد. 

وي تأكي��د مي كند ك��ه بازار 
خودرو در ركود قرار داش��ته 
و نباي��د افزاي��ش قيمتي در 
آن اعمال ش��ود اما همچنان 
ش��ركت ها بر طب��ل افزايش 
قيم��ت مي كوبن��د و منتظر 
برگ��زاري جلس��ات جدي��د 
ش��وراي رقابت و بررس��ي درخواست هاي 

خود هستند. 
خودروس��ازان تلاش ه��اي زي��ادي براي 
گرفتن تس��هيلات از دولت انجام داده اند 
و با دع��وت دكتر نوبخت رئيس س��ازمان 
مديريت و برنامه ريزي كشور به شركت هاي 
خود از دولت درخواست مساعدت كردند 
كه دولت هم از آنها حمايت كرد و قرار بر 
اين ش��ده تا بيش از هزار ميلي��ارد تومان 

تسهيلات به آنها اختصاص يابد. 
حال بايد منتظر ماند و ديد كه با ابقاي دكتر 
شيوا در شوراي رقابت آيا رويه شورا و رئيس 
شورا تغيير خواهد كرد؟ آيا شورا كارآمد تر 
خواهد شد يا همچنان رويه قبلي را در پيش 

خواهد گرفت؟

رئيس ات�اق بازرگان�ي ايران 
با اش�اره به اينكه 10 درصد از 
اشتغال بخش صنعت متعلق 
ب�ه مبلم�ان و دكوراس�يون 
اس�ت، گف�ت: ب�ا توج�ه به 
اش�تغال بالا در اي�ن بخش و 
ارزآوري مناس�ب آن بايد در 

شرايط جديد اقتصاد به آن توجه ويژه شود. 
به گزارش »جوان« محسن جلال پور رئيس 
ات��اق بازرگاني، صنايع، معادن و كش��اورزي 
ايران در هشتمين كنفرانس بين المللي دكو 
2015 با اش��اره به برگزاري اين كنفرانس در 
ش��رايط جديد اقتصاد گفت: در شرايطي كه 
در حال گ��ذر از تحريم ها هس��تيم و در پي 
كاهش وابستگي به نفت مي باشيم بايد نگاه 
تازه اي به صنعت مبلمان و دكوراسيون داشته 
باش��يم. جلال پور گفت: مبلمان در كش��ور 
قدمتي بيش از 8 هزار سال دارد و اين موضوع 
نش��ان دهنده تاريخ��ي و قديمي ب��ودن اين 
صنعت است كه در شرايط جديد اقتصاد ايران 
با توجه به اشتغال زايي بالاي اين صنعت براي 
حضور در بازاره��اي بين المللي بايد گام هاي 

جدي برداشته شود. جلال پور 
تصريح كرد: پيشنهاد مي كنم تا 
در اين هنر- صنعت برندسازي 
خصوصاً در توليدات انحصاري 
مانن��د مبلمان قال��ي صورت 
بگيرد تا در جهان حرفي براي 
گفتن داشته باش��يم. در ادامه 
اين برنامه مهندس علي انصاري رئيس شوراي 
ملي مبلمان و دكوراسيون نيز گفت: ما امروز 
نياز به واردات مبلمان نداريم، اما بايد اعتماد 

به نفس مان را افزايش دهيم. 
انصاري تأكيد كرد: نكته مهم در اين كنفرانس 
اين است كه به سمت اقتصاد درون زا پيش 
برويم و به سمت اقتصاد مقاومتي و فكركردن 
به خودكفاي��ي برويم ت��ا بتواني��م درآينده 
جش��ن خودكفايي دراين ح��وزه را بگيريم. 
همچنين دكتر مظفر عليخاني دبير هشتمين 
كنفرانس بين المللي دكو نيز گفت: برگزاري 
اي��ن كنفرانس باتكي��ه بر دان��ش و تجربه و 
دس��تاوردهاي كنفرانس هاي قبلي مي تواند 
پايه گذار س��رمايه گذاري ه��اي عظيمي در 

اين حوزه باشد. 

   خبر

جاده صاف كني پيامكي زنگنه براي آخوندي

بازگشت آخوندي به »راه« دولت


